DS1 THEME CORRECTION

La crise politique à Washington est « dangereuse pour l’Ukraine », a assuré le président Zelensky, alors que le Congrès n’a pas adopté la dernière tranche d’aide à Kiev. 






The politicAL crisIS in Washington is “dangerous for Ø Ukraine”, Ø President Zelensky assured as/ while Congress still has not adopted the latest installment / tranche of financial aid / latest aid package to Ukraine / Kiev / Kyiv.

1) Ø + fonction politique + patronyme
2) ordre des mots au discours direct = « … » +S+V de discours (au prétérit)
3) alors que = temporel ici
4) VOC : last ≠ latest
5) Lexical field of politics


En Espagne, où il assistait au troisième sommet de la Communauté politique européenne de Grenade, jeudi 5 octobre, Volodymyr Zelensky était venu chercher de nouveau l’assurance que les Vingt-Sept ne le lâcheraient pas si Washington venait à faiblir. 



→ fiche ‘traduction des noms de lieu’



In attending Ø the third European Political Community summit in Granada, Ø Spain ON Thursday, October 5, Volodymyr Zelensky had come to seek renewed assurance / reassurance that the 27 European nations / the 27 European member states would keep on supporting him / would not let him down if Washington faltered / were to waver / if US support showed signs of abating.


1) ON + mention of a specific day
2) Date = September 6, 2019 or Monday, September 6, 2019 
3) Use capital letters = days, months, adjectives of nationality
4) mitigate risks = translation of “sommet” (*the up, the high)



Mais le président ukrainien n’a pu que constater l’inquiétude de ses alliés européens de voir le soutien américain à Kiev flancher.


 
Yet the Ukrainian president could only take note of the concern of his European allies about waning US support / how worried his allies were to see US support to Kiev wane.

1) adjectives are invariable in English!!!


« L’Europe suit la tempête politique qui s’amplifie en Amérique », a-t-il déclaré […]. 




“Ø Europe is following (closely) / keeping an eye on the growing political storm,” he said / declared, before calling out / before reminding the 27 member states that :

1) before + V-ING
2) unfinished action = BE + V-ING



Avant d’interpeller les Vingt-Sept : « Grâce à l’Ukraine, vos soldats ne combattent pas la Russie. Personne ne doute de la force de l’OTAN. Mais aucun d’entre vous ne veut savoir ce qui se passerait si l’OTAN devait défendre l’un d’entre vous. Nous devons gagner en Ukraine pour que Poutine ne puisse pas étendre son agression. » […]




“Thanks to Ukraine, your soldiers are not fighting (against) Russia. Noone doubts the strength of NATO / NATO’s strength. But none of you wants to find out what would happen if NATO had to defend one of you. We must win in Ukraine so that Putin cannot spread his aggression / attack / in order to prevent Putin from spreading his attack.”




NATO: North Atlantic Treaty Organization
WTO : 
WHO :
IMF : 
IPCC :



Avant de partir, Volodymyr Zelensky a reçu de son homologue français la promesse d’un soutien « sans faille (…) aussi longtemps qu’il le faudra ». 




 
Before he left, VZ got/received the promise of unfailing support “for as long as necessary” from his French counterpart.					
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